
euLTURA: La Coral Polifònica Benicarlanda
rep noticies dels seus amics coralistes del Japó

El Club Natació
Benicarló acapara
les principals
marques a
l'l,ntercomarcal de
natació i és líder

Tres partides indignades amb
l'urbanisme que practica el pp

La desorganització amb
les fa 1:1es impedeix la
pràctica d'esports
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El transvasament podria deixar secs

TEXT: Redacció

Els llauradors de la
comarca podrien veure's
seriosament afectats de
continuar endavant el Pla
hidrològic. Així s'assegura
des de la Plataforma en
Defensa de l'Ebre que no
dubten en afirmar que si les
obres del transvasament
s'arriben a materialitzar,
l'aigua dels aqüífers situats
a la zona coneguda com la
plana de la Galera, al nord
del riu Sénia, es a dir, els
que donen a beure als pous
de pràcticament tota la
comarca podria minvar
dramàticament amb el pas
del temps. Segons un dels
fundadors i portaveus de la
plataforma en defensa de
l'Ebre, Paco Gas, això seria
degut a que es podrien
construir pous dins la zona
de domini públic, de mane
ra que un cop fetes les
infrastructures, en el
moment en que no hi
hagués suficient aigua de
l'Ebre per transvasar una
de les alternatives a les que
es podria recórrer seria
sens dubte la de xuclar l'ai
gua dels aqüífers de la
zona. "L'Ebre té moltes limi
tacions i molt accentuades
especialment a l'estiu que
es quan es preveu que hi
haja més necessitats a la
costa, donat que es quan hi
ha més a gent" adverteix
Gas, "el perill que repre
senta es que en no hi haver
suficient aigua al riu es
recorra als aqüífers del
Maestrat fet que convertiria
a aquesta comarca en no

només una conca recepto
ra sinó també en una conca
donant". D'altra banda, es
podria condicionar l'obertu
ra de nous pous.

En aquest sentit, Gas
subratlla que amb els pous
actuals i els futurs que es
puguen fe~ si no es fa un
aprofitament sostenible i

s'opta per la sobreexplota
ció, les afectacions es pro
duiran a tota la comarca del
Baix Maestrat ja que en

reduir-se la capacitat de
reserva, la pressió de l'ai
gua dolça sobre la mar bai
xaria i els que estan més
prop de la costa acabaran
salinitzant-se.

Segons Gas, aquesta es
una dada amb la que la
gent de la comarca no
comptava, de fet assegura

que en la seua visita a
aquestes terres s'han tro
bat en una "desinformació
absoluta", no debades, "no

es poca la gent que pensa
que l'aigua del riu es perd a
la mar, quan en realitat el
que fa es transportar uns
sediments necessaris per
als deltes i les platges i uns
nutrients permeten el crei
xement de la flora i fauna
marina", obtenint d'aquesta
manera un major volum de
captures..

Precisament, en aquest
punt, Gas adverteix que la
riquesa piscícola que hi ha
entre l'Ametlla i Vinaròs rau
en la influència de l'Ebre,
una influència que per tant
podria tindre efectes molt
negatius en el sector pes
quer de la nostra comarca
en no desembocar els
nutrients necessaris. En
aquest cas, els pescadors
de llagostins són els princi
pals beneficiats que baixe
aigua de l'Ebre, ja que es la
confluència entre aigua
dolça i aigua salada la que
provoca la proliferació d'a
quests crustacis. De totes
manera, l'aportació de
nutrients beneficia tota la
pesca en general

La carxofa en perill

La possibilitat que el
transvasament eixugue els
aqüífers de la comarca no
ha deixat indiferent al sec
tor agrari. La Unió de Llau
radors "es nega en redó a
que s'extraga aigua dels
aqüífers per complir les
expectatives del transvasa
ment", ja que suposaria
una bufetada general,
"afectaria a tots els pous".

Des de la Unió de lIaura-

-
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els aqüífers del Baix Maestrat

•••••••••••••••••

dors, el president del sindi
cat a nivell global, Miguel
Piñana, assegura que les
repercussions en els aqüí
fers podrien tenir efectes
en 50 km a la rodona i les
regeneracions d'aquestos
serien, d'altra banda, molt
més lentes.

Davant d'aquest risc
Piñana pregava perquè no
fes falta mai agarrar aigua
dels pous ja que "si posen
la ma als pous després ja
no la llevaran".

Sobre els efectes que
poden tindre els nous pous
sobre els aqüífers Piñana
posava com a exemple el
pou de Benicarló, que des
de la seua construcció per
subministrar a la ciutat ha
deixat sense aigua dolça
per regar a gran part de les
finques situades al voltat, "i
això que només es per a
Benicarló, ja que si s'ha-

gués d'enviar aigua cap al
sud ... l'aigua salada arriba
ria fins a Càlig, seria una
hecatombe per l'agricultu
ra, hauríem de plegar"

En aquest sentit, Piñana
adverteix que la minva d'ai
gua de rec obligaria a can
viar el tipus de cultiu de la
zonat, havent d'abandonar
els cítrics i les hortalisses
per altres que toleraren
més el secà. En aquest
sentit, un dels cultius més
perjudicats seria la carxofa
de Benicarló, casualment
producte de denominació
d'origen protegida a Euro
pa.

La foto és el que prima...
El camp, la pesca, la

natura i ara també les but
xaques i el patrimoni dels
llauradors de la comarca, ja
que ha arribat també el
moment de les expropia-

cions. Les eleccions s'a
costen i al govern central
no hi ha qui l'ature en la
recerca de vots. És absolu
tament necessari aconse
guir posar la primera pedra
i sobretot fer-se la primera
foto, per això fa dues set
manes van començar els
tràmits per portar a terme
les expropiacions de
terrenys. I es que al contra
ri del que es habitual en
l'administració on els trà
mits són molt lents, en
aquest cas, la rapidesa ha
estat la nota més destaca
da. "ho han fet per decret i
per urgència, així que les
al'legacions que hem pre
sentat ens diuen que estan
fora de termini i que no
valen".

La mesura afecta bona
part de l'horta en aquest
cas de Vinaròs amb un alt
percentatge de llauradors

canareus que han rebut el
suport i assessorament
jurídic de l'ajuntament d'Al
canar.

La burocràcia però es va
veure entorpida per l'argú
cia dels antitransvasament
i els propietaris afectats
que van fer valer el seu
paré a signar els actes en
català i no en castellà com
a idioma oficial que és.
Unes "actes d'ocupació" i
acords mutus de compra
venda que van rebutjar els
llauradors i que, per tant,
haurà d'aconseguir Trasa
gua en pròximes convo
catòries.

El llagostí en perill, la
manca d'aigua de rec, els
cultius tradicionals en perill,

la carxofa en perill. .. és
el pla hidrològic beneficiós
per tothom???

•••••
Jornada de reflexió sobre els

r s u t s
TEXT: noemíoms

Els pressupostos del
2004 es van convertir en
tema d'anàlisi i debat el diu
menge al matí a Benicarló.
L'acte convocat pel partit
Socialista en el saló d'actes
de l'lES Joan Coromines
havia estat al principi plan
tejada en clau interna, però'
a causa de les peticions de
la militància va acabar con
vertint-se en un acte obert
a tota la ciutadania interes
sada.

Segons el líder dels
socialistes benicarlandos,
Enric Escuder, l'acte prete-

nia' convertir-se en una
reflexió .oberta sobre els
pressupostos municipals
per a l'exercici del 2004. ~

A pesar qU,e encara no
s'han aprovat i ni tan sols
s'ha convocat el ple que els
deurà aprovar, els sociali~.

tes comptaven amb un'
esborrany. Escuder expli
cava que al document final
encara li faltaven parts
importants com és el pres
supost de l'organisme autò
nom de centres socials
especialitzats, el quadre
d'amortitzacions, la plantilla .
i les bases d'execució pèl
que "la reflexió havia de ser

provisional i la crítica
hagués estat improcedent".
Segons el portaveu del
grup municipal socialista a

'l'Ajuntament de Benicarló,
el retard en aquesta apro
vació podria ser símptoma
de l'existència de dis
crepàncies entre el Partit

> Popular i el Bloc Naciona- .
lista Valencià. En aquest
sentit, destacava Escuder
que la única parcel'la en la
que de moment s'aprecia
un impuls és en la de ser
veis socials amb un impor
tant augment de personal,
ja que considera que en
Participació ciutadana i

mediambient el que s'ha
destinat és una dotació.

El debat es va plantejar
de forma didàctica, de
manera que dos dels mem
bres de la formació espe
cialitzats en economia com
és .el cas, de .QueremÓn
Riba i Ramón Compte van·
explicar conceptes, com
què és un pressupost, les
parts de les quals ha de'
constar i les característi
ques que fan que siga bo o:
dolent.
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TEXT: noemíoms

El Parador de Turisme
de Benicarló va oferir
recentment un sopar a la
premsa de Benicarló. Els
comensals, més de vint,
van poder degustar el
menú que l'establiment
havia preparat en el marc
de les jornades gastronòmi
ques de la carxofa.

Segons explicava el cap
de cuina del Parador,
Roberto Benito, l'expecta-

ció que originen aquestes
jornades és tal que fins i tot
en dies d'entre setmana se
serveixen prop de 40
menús confeccionats ínte
grament amb carxofa. En
aquest sentit, valorava
positivament com estan
anant aquestes jornades i
fins i tot reconeixia que els
ha agafat per sorpresa l'al
ta demanda que s'està pro
duint en aquesta edició.

Presentades les falles El Grill i El Campanar

TEXT: noemíoms

Lara Moliner Domingo es
va acomiadar entre llàgri
mes del seu càrrec com
fallera major del Campanar
2003, passant a ser la nova
reina del foc. AI mateix
temps, la vinarossenca
passava el testimoni a la
nova representant fallera,
Sabina Escura Verge.

De la mateixa manera,
Amparo Arrufat Foix va ser
proclamada fallera major
infantil, rellevant així a AIi
cia Fuster Camós, que ara
passa a ser reineta del foc.
Amparo contarà com acom
panyant al llarg del 2004 al
president infantil Marc Sorlí
Verge.

D'altra banda, la falla
que presideix Martín
García, conta en aquesta
edició amb Aurora López
García com padrina de la
falla i Vicenta Camós Men
gual apadrinant l'esten
dard, mentre que Paula
Serrat Olmos és la fallera
honorífica.

Les representants de la
falla en la junta local fallera

són en aquesta edició Bar
bara Ruiz Martín i Patricia
lbañez Villarino.

L'acte de la presentació
dels càrrecs el va cloure el
discurs del mantenidor, el
portaveu del PSOE a les
Corts Valencianes, Ximo
Puig.

D'altra banda, la falla el
Grill va presentar dissabte
els càrrecs que representa
ran l'entitat en el seu XXVI
aniversari. Sonia Marza va
ser proclamada fallera
major mentre que Leticia
Jiménez va ser nomenada
fallera major infantil. Per la
seva banda, José Antonio
Hervas serà el qual acom
panye a Leticia en qualitat
de faller major infantil.

Amb aquests nomena
ments Liliana Vizcarro s'a
comiada del seu càrrec
com fallera major de l'enti
tat passant a convertir-se
en Reina del Foc. El presi
dent d'honor és Luís Pérez
Belmonte i en el càrrec de
Mantenidor, la falla el Grill
ha volgut contar amb l'al
calde de Peníscola Andrés
Martínez.

La falla que presideix
Juan Belmonte contarà en
aquesta edició amb nove
tats importants durant la
festa fallera. Així doncs, tal
com el president, Juan Bel
monte, anuncia en el llibret

de falles es col·locarà un
altell damunt de la barra del
bar perquè el disc-jockey
amenitze les vetllades dedi
cades a la gent jove "amb
molta marxa".

-
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•L'Entesa demana la Sfr~"~

asco per l'escandol del

tori es van prendre mesu
res referents a això com
van ser la retirada de la
bandera blava i avisar als
banyistes perquè gaudiren
del bany el més lluny possi
ble de la desembocadura
de la claveguera.

Davant aquestes actua
cions assegura l'alcalde de
Benicarló que no s'ha tingut
compte de cap incident
referent a això i que tampoc
existeixen responsabilitats
per part de les administra
cions ja que es va obrar en
conseqüència.

A més assenyala que "va
ser un moment puntual que
la canonada de pluvials es
va connectar amb la de
fecals". Quant al degoteig
que actualment té la matei
xa canonada, explicava
Mundo que en aquests
moments la que baixa és
"aigua neta procedent
d'una obra del passeig
marítim".

Mundo assegura
que les denuncies
d'Esquerra Unida

son electoralistes j.

que en cap cas hi
va haver perill

rra Unida són els que es
van obtenir a les analíti
ques efectuades a la sorti
da de la claveguera.

Malgrat tot, indicava
Mundo que des del consis-

dre a la platja de la Caraco- assegura que aquest és un
la donat que en aquell tema que va quedar clar el
paratge també es van passat estiu i que ara es
superar els valors guia de reprén perquè ja s'apropa
les aigües de la platja i fins la campanya electoral. "Ve
i tot que els resultats analí- a ficar zitzània on no hi ha
tics van sobrepassar els cap problema" assegura.
valors imperatius esta~lerts L'alcalde de Benicarló
per la legislació. > adverteix que Suarez con-

Davant aquestes dades fon conceptes donat que
des d'esquerra es posa en l'ajuntament "es va guiar
duodè la veracitat de les per les anàlisis efectuades
informacions i control sobre sobre l'estat de la sorra i la
les platges valencianes per platja" a l'hora de prendre
part de la conselleria per una decisió. Segons Mundo
això també demanen la els resultats dels quals
dimissió del conseller de s'està parlant des d'Esque
territori i habitatge, Rafael
Blasco.

Electoralisme
L'alcalde de Benicarló,

Jaime Mundo, qualifica
d'estratègia electoral la
roda de premsa organitza
da per Esquerra Unida.
Segons el cap llista de la
formació, Víctor Suarez,
Mundo va posar en perill la
salut de la gent al desaten
dre un advertiment de la
conselleria en la qual s'exi
gia que es tanqués al bany.
Mundo no obstant això,

TEXT: noemioms

El diputat autonòmic de
l'Entesa, Ramon Cardona, i
el cap de llista per Castelló
ales properes generals,
Víctor Suarez van demanar
dimarts la dimissió de l'al
calde de Benicaró Jaime
Mundo i el conseller de
Territori i Vivenda, Victor
Suarez. Segons Suarez,
l'ajuntament va desobeir
l'advertència de conselleria
on se li requeria tancar la
platja al bany, unes direc
trius que no es van respec
tar i que, per tant, segons el
líder de la formacíó d'es
querres es va posar en
perill la salut de la gent.

Des d'Esquerra Unida
però es va més lluny i s'as
segura que els informes
sobre les mostres preses
entre agost i setembre
superen els nivells de con
taminació detectats al juliol,
tot i així "la platja va conti
nuar oberta al bany".

A més a més, advertien
els portaveus d'Esquerra
Unida que la situació de
contaminació se va esten-



laveUdebenicarlo OPINiÓ
Pàgina 6

Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 419

TEXT: ellector

Llegint el tema de la set
mana, de contingut densís
sim, he arribat a la conclu
sió que el nostre poble té
un greu problema de sane
jament. També m'ha sem
blat entendre que és la pri
mera vegada que algú amb
responsabilitats de poder
es planteja seriosament la
solució d'aquesta conside
rable mancança sanitària.
A més a més, he constatat
que fins i tot s'analitzaran
els índex de contaminació
atmosfèrica. Increïble.
Sembla que amb l'arribada
del nou regidor de Medi
Ambient alguna cosa
comença a rutllar, almenys
pel que fa al clavegueram i
els abocaments incontro
lats. Però al mateix temps,
diu que la Sier no fa aboca
ments incontrolats perquè
els fa a la xarxa de saneja
ment general. No ho
entenc. Que algú m'expli
que la diferència. O no.
També fa feredat pensar
que per la nostra xarxa de
sanejament suren unes
boles que taponen canona
des i que ho fan des de fa
molts anys. Jo em pregunto
que si aquestes boles por
ten un deu per cent de resi
na, i fent una senzilla ope
ració matemàtica, encara
falta un noranta per cent
que ningú no ens ha dit
quina mena de llordesa
porta. Potser millor no
saber-ho. Però la traca
final, com sempre, se l'em
porta el nostre JaimeMun
do-alcalde-diputat el qual, a
preguntes de l'oposició
sobre els vessaments del
Morrongo, va contestar tot

ufanós que tenia un "com
promís verbal" d'un conse
ller. Vinga, que li ho van
posar en safata de plata,
com a Fernando séptimo, i
es va lluir com només ho
saben fer els grans mes
tres. Esperem i desitgem
que el compromís no tinga
la mateixa consistència que
aquell que també va anun
ciar a so de bombo i plate
rets sobre el Convent de
Sant Francesc i del qual
encara es desconeix la
data d'arribada de la pluja
de milions anunciada pel
tàndem Mundo-Flos.

He observat, senyora
Garcia, que aquesta set
mana la portada de l'altre
setmanari gairebé coinci
deix amb la seua. Vol dir
això que han encertat amb
l'elecció del tema? Acosta
ment de posicions? Com és
que un excol'laborador seu
també és "ex" d'ells?
Començaran a introduir la
llengua de Cervantes a La
Veu? Tindrem reportatges
de casaments, batejos,
comunions i publireportat
ges? La política estatal
tindrà un lloc destacat entre
els seus coHaboradors?
Esperem esdeveniments.

Veig que les falles han
irromput amb força força.
Queixes del president de la
junta local perquè no sap
on posar-se els ninots i
vaga amb ells com ànima
en pena. Quina tristor!
Sembla mentida que unes
figures d'aital nivell artístic
hagen trigat tant a trobar la
seua ítaca. El regidor de
festes, tot compungit, ha
declarat que el lloc adient
és el Convent de Sant
Francesc. Sacrilegi ? Per
altra banda comencen les

"exaltacions" falleres, on
els seus participants es
caracteritzen pel seu enfer
voriment i inflamació per
una gran passió. Abans es
deien presentacions. Cada
vegada la cosa puja més
de to. Si no s'ho creu,
aquest diumenge a partir
de les dotze té l'ocasió de
comprovar-ho.

Festa de la Carxofa.
Massa gent. La nostra regi
dora de turisme i carxofa va
dir que havia vingut molta
gent de la comarca i "els
alrededors". Loquacitat
extrema. Prenia un bany
tumultuós abans d'anar
se'n a la capital de l'estat
per mirar de vendre a Fitur
les nostres platges, famo
ses arreu del món per tenir
els únics coliformes amb
denominació d'origen reco
neguda per la conselleria.
També va mostrar les
seues dots diplomàtiques i
mà esquerra en el reparti
ment de morters.

Com sempre, magnífic i
aclaridor l'article de Pere
Bausà. Però més aclarido
ra va ser la ministra de
Medi Ambient, que va tenir
la gosadia de dir a Barcelo
na que el Delta de l'Ebre
està en perill, però que
afortunadament ací tenim
el PHN que el salvarà.
Aquesta dona es presenta
a les eleccions per la cir
cumscripció de Múrcia.

Jo també sóc dels que
pensaven que un hacker
era un pirata informàtic
d'eixos que van pel món
rebentant fitxers d'ordina
dors aliens, fent còpies
il· legals de jocs, programes
o pel·lícules i parasitant tot
allò que poden. Després de
llegir Taus, jo també vull ser

un hacker.
Com sempre, Robespie

rre furga la nafra. No esta
ria malament que els socia
listes li feren cas i es posa
ren a pencar amb el tema
del polígon. A vore què
passaria i, el que és més
important, a vore qui té la
raó.

Per primera vegada en
molt de temps veig una
secció d'esports quasi com
pleta. Natació, futbol base,
futbol sala i atletisme -dels
del futbol no cal parlar-.
Només falta alguna cosa
del bàsquet. Que no decai
ga.

L'ESPIFIADA DE LA SET
MANA

A la pàgina cinc apareix
un reportatge fotogràfic de
la Festa de la Carxofa. A la
foto de baix a l'esquerra,
podem vore l'alcalde tran
salpí amb una banda que
es va posar per l'ocasió.
Per què Jaime Mundo
alcalde no es va posar una
banda de fallera major o
una faixa de president de
falla? Quina desconsidera
ció cap als nostres convi
dats. Sense que siga pre
cedent de res. Els del futbol
s'han queixat que a la por
tada surt que el Benicarló
va guanyar fora de casa
quan en realitat va jugar al
Municipal de la Carxofa.

-
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TEXT: perebausà

El 28 de gener s'iniciava a Vinaròs la
signatura de les actes d'expropiació
forçosa dels terrenys que ocuparà un de
les quatre trams del transvasament de
l'Ebre (TE) recentment licitats per l'em
presa pública Trasagua. Davant de l'a
juntament vinarossenc es manifestaren
pacíficament propietaris afectats -molts
d'ells canareus- i ciutadans contraris al
TE. Els tres partits que ostenten el
govern municipal de Vinaròs mostraren
també la seva oposició al TE i encarre
garen a la Universitat Jaume I un estudi
sobre l'impacte que pot causar l'obra al
seu terme. El govem espanyol pretén
que les obres comencen abans de les
eleccions generals de març. La Comis
sió Europea (CE) no decidirà res sobre
les ajudes demanades pel govem
espanyol fins desprès de les eleccions
generals. Un del principals punts de dis
cussió és el volum d'aigua que cal
reservar pel manteniment del Delta, el
que sovint s'anomena cabal ecològic.
Les xifres aportades pel govem espan
yol no han convençut a la CE ni als anti
transvasistes. Exposarem els punts
principals d'aquesta discussió.

La Llei d'Aigües 29/1985 ja assigna
va un cabal per a la recuperació i man
teniment dels rius. Serien els Plans
Hidrològics de Conca (PHC) els que
fixarien els cabals ecològics dels diver
sos rius. Amb el Real Decret
1664/1998 s'aproven tots els PHC de
l'estat. El Pla Hidrològic de l'Ebre (PHE)
determina que es desenvoluparan
"estudis precisos" per determinar els
cabals ecològics mínims. En la seva
definició s'inclouran aspectes com les
condicions de qualitat exigibles de l'ai
gua, el volum anual i la distribució tem
poral dels cabals necessaris. Es fixa per
a la zona de la desembocadura "orien
tativamenf' un cabal ecològic mínim de
100 metres cúbics per segon (m3/s).

L'any 2001 s'aprova la llei 10/2001
del Pla Hidrològic Nacional (PHN) on es
fixa el transvasament de 1050 Hm3
anuals de l'Ebre. La disposició addicio
nal dècima de la llei fou una proposta de
Convergència i Unió (CiU); es diu que
"amb la finalitat d'assegurar el manteni
ment de les condicions ecològiques del
Delta de l'Ebre, s'elaborarà un Pla Inte-

gral de Protecció -el conegut popular
ment com PIDE". Entre altres aspectes,
el PIDE contindrà la "definició del règim
hídric que permeti les funcions ecològi
ques del riu i la definició del cabal addi
cional que s'aportarà amb la periodicitat
i magnituds que s'establisquen. Els
cabals ambientals resultants s'incorpo
raran al PHE." La llei del PHN fou apro
vada amb els vots del PP i de CiU. El
PIDE seria decidit per un Consorci on
CiU tindria majoria. A principis de 2003 
any electoral amb municipals a juny i

catalanes a novembre- CiU proposà
com cabal ecològic mínim de l'Ebre 135
m3/s; el transvasament seria inviable
econòmicament amb 135 m3/s per no
quedar prou aigua. El PP proposà un
PIDE amb un cabal de 100 m3/s que
fou bloquejat pel Consorci on CiU tenia
la majoria.

El 2 de juny de 2003 inicià l'exposició
pública l'Estudi d'Impacte Ambiental
(EIA) del TE. Es presentaren uns cent
mil al· legacions - més d'un centenar de
benicarlandos- en contra i dos-centes
mil signatures a favor. Amb una velocitat
inusitada per a un estudi tan complex i
amb tantes al· legacions, el 31 d'octubre
s'aprovà una Declaració d'Impacte
Ambiental positiva. En ella es fixava un
regim de cabals ambientals entre 86
m3/s i 143 m3/s amb dues crescudes
controlades, una a la primavera i l'altra a
la tardor. El govem espanyol demanà a
la CE 1262 milions d'euros pel TE.

El dies 16 i 17 d'octubre es celebrà a
Brussel·les una reunió d'experts convo
cada per la Comissió Europea. En el
seu informe de conclusions es mante
nen els dubtes sobre si l'Ebre té cabal

suficient pel transvasament i la magni
tud dels cabals ecològics. Es critica la
licitació de les obres de quatre trams del
TE abans d'aprovar el PIDE. Patrick
Murphy, cap de la Unitat d'Aigua de la
CE, es preguntà el que passaria si es
donen les ajudes i desprès, d'ací uns
anys quan es determini el règim de
cabals ecològics de forma precisa, es
demostri que no hi ha aigua pel TE.
Aleshores, l'Estat Espanyol tomarà les
ajudes? Amb la llei d'acompanyament
dels pressuposts (llei 62/2003), el
govem del PP va derogar la disposició
addicional dècima de la llei del PHN,
amb l'exasperació de CiU. La ministra
de Medi Ambient Elvira Rodríguez
digué que els cabals de l'EIA ja eren
correctes, que no calien més estudis.
Era la plasmació de la "doctrina Cañete"
del "passeig militar". En canvi, científics
de prestigi, com el catedràtic d'Ecologia
de la Central de Barcelona Narcís Pra~

fixen el regim de cabals ambientals del
baix Ebre entre 300 m3/s i 400 m3/s i
crescudes de més de 1000 m3/s. Últi
mament, s'ha conegut "un informe del
govem espanyol" on es revela que l'ai
gua de mar dessalada resulta més
barata i de major qualitat que la del TE.
La Comissió Europea ha admès a tràmit
la denúncia presentada per la Chunta
Aragonesista contra el procés d'aprova
ció de l'EIA del transvasament de l'Ebre
(TE) per les "irregularitats detectades en
el seu procés d'aprovació".

Queda bastant clar que el disseny i
procés d'aprovació del TE no respon a
criteris científics -fixació dels cabals
ecològics- , ni econòmics -dessalació
més barata- ni de consens polític i social
-doctrina Cañete. A més dels interessos
de les grans constructores i empresaris
turístics, la motivació primordial del
transvasament és clarament política i
electoral. Cal posar primeres pedres
abans de les eleccions generals i "unir
més Espanya" amb un cinturó de for
migó. Les expropiacions de Vinaròs són
una mostra de la pressa del PP. I la
Taula del Sènia no té res a dir al res
pecte?
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DES DEL 18 D'AGOST DE 1995

L'associació de veïns de
les partides esmentades
davant les informacions que
,últimament han sortit a la
'premsa sobre la construcció
del nou ambulatori a la zona
nort de la partida Sanadorli
vol fer saber.

1er.- Que les úniques noti
cies que hem tingut són que
un constructor, propietari
d'una finca estava negociant
amb l'ajuntament el cedir part
d'aquests terrenys perquè es
puguera fer un ambulatori
nou a canvi de poder edificar
la resta, fent una àrea d'actua
ció, PAl, etc.

2n.- Que quan s'ha tret a
llum pública aquest projecte
ens hem quedat sospresos ja
que sols agafen part d'aques
ta finca, però inclouent sis fin
ques més per zona verda i
·vials, sense comunicar res als
veïns afectats ni haver nego
ciat amb els propietaris, tal
:com s'ha fet amb aquest cons
tructor.

3er.- Que el concejal d'ur
banisme el Sr. Redorat, amb
el qual estaven cooperant per
desenvolupar tota aquesta
zona ( presentant-li propostes
sobre tipologia de la construc
ció de Corts Valencianes, edi
ficabilitat etc) ens havia donat
paraula , i així ho van fer
públic en una nota de premsa,
que qualsevol actuació que
afectara a aquestes partides
ens seria comunicat de segui
da, la qual cosa evidentment,
no ha complit. Tan el regidor
com l'alcaldia han trencat la
confiança de la nostra asso-

ciació i minvat les expectati
ves de la politica de participa
ció ciutadana que amb un plé
es van comprometre dinamit
zar.

4t.- Que aquest projecte
sols és una reserva de sol,
sense poder urbanitzar-lo de
moment perquè els veins
afectat puguen recuperar el
percentatge de terreny que
per llei els pertoque.

5è.- Que hi havent més de
15.000 m2 sense una sola
edificació, hagen col.locat la
zona verda damunt de tres
vivendes on encara viu gent,
sense tocar finques d'un regi
dor de l'ajuntament, el qual es
quede ( quina casualitat) a
primera linea de zona verda i
de la futúra via de Corts
Valencianes.

Davant de tots aquestos
esdeveniments volen aclarir
que l'Associació no està en
contra de l'ambulatori. És més
creiem que Benicarló no sols
se'n mereix un, sino tal com
s'ha fet en altres poblacions
quan han crescut, es podria
continuar amb el que tenim i
fer-ne un altre a l'altra part del
poble i sectoritzar la població.
Açò permetria la possibilitat
de gestionar nous serveis (
radiolagia, especialistes,
quiròfans per xicotetes opera
cions de baix risc etc.) i des
congestionar l'Hospital
Comarcal de Vinaròs, el qual
ha de donar servei a una gran
quantitat de ciutadans de les
nostres comarques i ja
comence a estar saturat.
Segur que així guanyariem en

baixar la massificació que
actualment es produeix i que
es continuarà produint tant a
l'Hospital de Vinaròs com a
l'ambulatori de Benicarló.

També cal tenir en compte
que si en un carrer ample com
és l'actual de l'ambulatori ,es
produeixen problemes de cir
culació i de aparcament, en
un de sols 12'5mt que s'ha
disenyat aquestos problemes
augmentaran considerable
ment. Sols cal circular amb el
cotxe pels carrers de la zona,
oberts fa poc , per comprobar
la dificultat que hi ha al creuar
se dos cotxes.

En quant a urbanitzar la
zona, la majoria de veïns
estan completament d'acord ,
sempre que es respecten els
drets dels propietaris, alguns
dels quals tenen la vivenda en
la zona. Açò potser la millor
solució per tots. L'ajuntament
pot cedir els terrenys ,que li
pertoquen per llei, a les dife
rents conselleries i aquestes

"El pp segueix
actuant amb els

mateixos patrons
de quan tenia la

majoria absoluta"

fer la construcció d'un ambu
latori, un col.legi o el que es
considere que faça falta.
Actuant d'aquesta manera els
veïns afectats, després de
pagar les corresponents des
peses d'aquesta urbanització,
poden disposar de les par-

cel.les resultants.
Cal fer públic a tot el poble

que per fer les coses mala
ment i sense respectar els
drets dels veïns, al poble de
Benicarló li tocarà pagar uns
quants mil.lions de le antigues
pessetes ja que els tribunals
han donat la raó als veïns
afectats per la urbanització de
la Plaça Constitució. Creiem
que aquesta via no és la solu
ció. Si els veïns de Benicarló
han d'acudir als tribunals cada
vegada que s'intente millorar
qualsevol servei públic (
ambulatori, col.legi etc) això
vol dir que no es gestionen bé
els interesos del poble o que
realment el qué els mou,
siguen sols interesos electora
listes.

Els veïns d'aquestes parti
des observem com l'ajunta
ment actue amb els mateixos
patrons de quan tenia la majo
ria absoluta, sense parlar ni
explicar el qué es vol fer ni
com, i ens sap molt greu, ja
que els usuaris dels serveis,
que es diu s'intenten millorar,
som nosaltres mateixos.

Caldrà preguntar-se si de
veritat segueix tenint la majo
ria absoluta i actuar en conse
quència.

Associació de veïns
Sanadorlí Cervellona í Pal·

mar
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Editorial ••••••••••••••
. Els arguments purament científics, tècnics, haurien de ser

més que suficient perquè qualsevol administració assenyada no
es plantejara tirar endavant el macroprojecte del Pla Hidrològic
Nacional. En aquesta mateixa publicació, amb els articles del
professor Pere Bausà, ha quedat clara l'aberració que suposaria
el transvasament de l'Ebre en les condicions previstes.

Davant de tanta evidència, als partidaris de 1'''Agua y paella
para todos" no els queda més arma que I~ manipulació i l'embo
lica que fa fort. Que'no ens conten mentides, que diguen que l'ai
gua es necessita per continuar mantenint un creixement urbanís
tic esgarrifós que no sap ningú on ens durà però que omplirà les
,butxaques d~uns pocs. I si s'han de falsejar dades es falsegen,
que la gent s'ho empassa tot. La ministra de Medi Ambient, can
didata casualment del Partit Popular per Múrcia, va gosar dir que
la salvació del Delta de l'Ebre està precisament en el transvasa
ment. I així totes.

A hores d'ara encara no hem sentit cap autoritat de Benicarló
explicant com ens afectarà el famós Pla, encara ningú ens ha dit
que sielcabal del canal és insuficient es podrà agafar l'aigua dels
aqüífers amb què es reguen les sénies del nostre terme, ni ens

han dit res sobre si augmentaran' o no o es quedaran igual les
captures de les barques del nostre port. Mentrestant anem dei
xant fer...

ABOCAMENTS

Dimarts passat el diputat autonòmic Ramon Cardona va ofe
rir una roda de premsa en què va demanar la dimissió de Jaime
Mundo com a alcalde de Benicarló per la seua deixadesa i la
seua imprudència a l'hora de prendre una determinació sobre els
abocaments d'aigües fecals a la plalja del Morrongo durant e/
passat estiu.

Les dades aportades pel senyor Cardona són absolutament
esgarrifoses i, si són tan certes com semblen, deixen de mani
fest el nivell de preocupació que té la nostra primera autoritat per
la salut dels seus conciutadans.

El senyor Mundo només té dues altematives: o demostrar que
el senyor Cardona menteix, i per tant dur-lo als tribunals, o dimi
tir. O, per desgràcia, encara en té una altra, d'altemativa: passar
de tot i de tots. Com sempre.

Hom podria pensar que es
tracta d'un exemple urbà de
poesia visual del nostre
celebrat poeta local JCB,
inspirat en Joan Brossa,
fent una síntesi d'esport i
natura, una al'legoria del
progrés o un homenatge a
la revolució tecnològica.
Però no, és molt més pro
saic. La bicicleta va estar lli
gada a l'arbre gairebé sis

mesos, al llarg dels quals
va anar perdent peces fins
quedar-se amb l'esquelet.

Un ciutadà, fart de la
desídia i l'abandó de les
nostres autoritats, va con
vertir les restes del bicicle
en fruits de l'arbre. A migdia
la bicicleta ja no hi era. Ciu
tadà exemplar. Autoritats
incompetents.
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FE D'ERRADES:
CARXOFA: a Marcelino Domingo, és l'únic que dóna la cara. AI menys ell ha
emprés el problema del tràfic i els aparcaments de l'avinguda Catalunya. No
entrem a valorar si està encertat o no però ha començat afer alguna cosa.

PANISSOLA: per a Marcos Marzal. De forasters ens en vindran que de casa ens trau
ran. Ara els esportistes no podran fer ús del poliesportiu ja que allí s'han de fer no se quan
tes presentacions de falles. I Marcos tant content Mira que té barra!

Per error a La Veu de la
setmana passada es va
signar l'article"Santa Maria
i el Crist de la Mar' a Noemí
Oms, quan la seua autora
era Olga Lluch. Ho sentim,
Olga.

LA VEU respecta la llibertat d'expressió. La responsabili
tat de les opinions és de qui signa l'escrit. LA VEU es

reserva el dret d'acurçar els textos que sobrepassen les
20 línies. Els articles hauran d'anar signats amb nom,
adreça i número de DNI, encara que podran aparèixer

amb pseudònim.

Administració, subscripcions i publicitat!
964.82.84.68

Disseny! © COPISTERIA GRÈVOL
Dipòsit legal! CS- 242-95

Imprimeixi GRÈVOL.
PASSATGE SANT BLAI N. 2

-------------------------------------------------,
, SUSANNA ANGLÉS,
:RÀ, PERE BAUSÀ,
,S, XAVIER BURRIEL,
, CARLES LLUCH,
ILGA LLUCH, JOSEP V.
3REGORIO SEGARRA
'LLUïSA GARCIA
ARLES ADELL
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Carta del Club Bàsquet Benicarló
TEXT: juanjoferreres

Com a president del
Club Bàsquet Benicarló em
veig en l'obligació de comu
nicar-vos una circumstàn
cia que ens està donant
molts problemes. Es tracta
de la instaHació a l'annex
del pavelló polisportiu d'un
escenari per a la presenta
ció de diverses falles de
Benicarló.

La mesura ens obliga a
deixar al carrer a més de
150 xiquets i xiquetes, que
habitualment s'entrenen
allí. La situació s'allargarà
durant tot el mes de febrer.
A més, ens veiem obligats
a canviar l'horari dels par
tits de tots els equips que
juguen en dissabte ja que
no es pot utilitzar el pavelló
a la mateixa hora de les

presentacions. La mesura
ens obliga a modificar la
data de diferents partits, toL
pagant una costosa multa a
la Federació Valenciana.

La iniciativa de cedir l'an
nex per a les presentacions
falleres coincideix en el
temps amb l'inici de les
obres a l'altre annex, el
descobert, situació que
augmenta la magnitud de la
tragèdia.

Des del Club Bàsquet
Benicarló no tenim res en
contra de les falles, tot el
contrari. Considerem que la'
seua tasca per conservar
les tradicions és de vital
importància per al futur del
poble y molts dels respon
sables del club formem part
d'alguna falla, però el perju
dici que es genera envers
la nostra entitat és molt

important. Tan a nivell
econòmic com a nivell edu
catiu, amb tots els xiquets i
les xiquetes sense poder
entrenar, el cost és elevat.

No som l'únic club afec
tat de Benicarló i no ente
nem com no s'ha valorat el
perjudici que 'es genera.
S'utilitzarà un recinte
~sportiu per a una finalitat

que no és la seua genuïna,
maltractant les entitats
esportives que treballen
desinteressadament· amb
la joventut. No hi havia altra
solució? És necessari per
judicar a uns per afavorir a
uns altres? Ens deixarien a
nosaltres l'auditori per a fer
una conferència al voltant
del bàsquet si coincideix
amb la proclamació de la
Regina de Festes?

President del Club
Bàsquet Benicarló

t
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Divendres 6: "SOPAR
DEL MON I VIGíLIA PEL
TERCER MON, al Col'legi
Mare de Deu de la Conso
lació, a les 9 de la nit.
Diumenge 8: Xerrada
Col'loqui al Saló d'actes
de Caixa Rural Benicarló,
a les 7 de la tarda, a
càrrec d'En Joaquin

Salord Salord, missioner
jesuïta nascut a Ciutade
lla que desenvolupa el
seu treball des de fa 12
anys a Cambotja amb els
mutilats i víctimes de la
guerra. A la capital va
posar en marxa un centre
d'acollida per nens que
han patit els efectes dels

enfrontaments bèHics.
Allà es faciliten cames
ortopèdiques i cadires e
rodes a les víctimes
d'amputacions.
A Cambotja la guerra ha
acabat, però no la batalla
de les mines antipersona.
De cada 348 cambotjans,
un pateix l'amputació

d'un dels seus membres
per l'explosió d'una mina.
Una mina antipersona no
sols mata, mutila, sinó
que desarticula l'entorn
familiar i social de la víc
tima.
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Els col-Iegis celebren el dia de l'arbre
TEXT: noemíOms

Benicarló ha celebrat
,aquesta setmana els actes
commemoratius del Dia de
l'Arbre. L'espai elegit en
aquesta ocasió era una
extensió a les immediacions
de la Rambla d'Alcalà.

L'associació d'Amics del
mediambieF1t i la Cultura,
AMAY, va ser la primera a
aportar el seu òbol en la
tasca de conservació del
mediambient, de manera
que, encara que fora de pro
grama, van plantar els seus
arbres coincidint amb la cele
bració del dia de l'Arbre, és a
dir, el dissabte sufragant les
despeses, al voltant d'uns
700 euros, la regidoria de
mediambient. D'altra banda,
el diumenge, va ser el tom

per l'associació del bonsai,
mentre que a partir del
dilluns, foren els escolars els
que visitaren el paratge per a
plantar cadascun el seu
arbre. El primer centre a fer la

seva visita va ser l'IVADIS
dilluns, mentre que dimarts el
tom va ser per als nens del
CEIP Mestre Francesc
Català. Els estudiants del
col·legi Nostra Senyora de la

Consolació van anar dime
cres i dijous els de l'Eduardo
Martínez Ródenas.

D'altra banda, ja el dilluns
d'aquesta setmana, seran els
membres de la EPA els quals
participin en la plantada.

Segons explicava el regi
dor de mediambient en l'A
juntament de Benicarló, Juan
Lores, en aquesta edició es
preveu plantar al voltant de
740 arbres de la família del
pi. En aquest sentit, cadas
cun dels exemplars anirà
numerat perquè els estu
diants puguen visitar poste
rionnent el recinte i compro
var els avanços que ha fet
l'arbre que van plantar en el
seu moment.

Un dia per la pau

-

TEXT: noemíOmS

Les escoles de Benicarló
van celebrar divendres pas
sat el dia internacional de la
no violència, o com s'ha tra
duït a les escoles, el dia de
la pau. L'objectiu es com
memorar la mort del líder
pacifista Mahatma Gandhi.
En aquest sentit, alguns
centres ja comencen a pro
gramar-se alguns dies
abans els actes. Ho fan
amb un doble objectiu el
d'integrar els pares de l'a
lumnat en la celebració i
d'altra banda, aconseguir
que per un dia totes les
ètnies i nacionalitats exis
tents a l'escola es fusionen
en una única. Aquest es el
cas del CEIP Francesc
Catalan que va aconseguir
fer partícips als pares dels
alUmnes incloent-los en la

mostra de dolços típics de
cadascuna de les regions o
països que formen part de
la amplia i variada comuni
tat educativa d'aquella
escola.

Entre els actes inclosos
en la celebració del dia de
la no violència s'hi trobava
el de la confecció d'un
mural, la lectura d'un mani
fest en contra de la violèn
cia, es van soltar coloms i
es va cantar l'himne de la
joia.

A la Consolació, els
actes no van diferir molt, els
alumnes van sortir al patí
per concentrar-se tots asse
guts i assistir al cant d'una
melodia que reivindicava la
pau i on van participar tots
els alumnes. Per finalitzar
l'acte, també es van efec
tuar una soltada de coloms.

Els alumnes van ceHebrar amb i1'lusió la jornada
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Peñíscola presentà el cartell a ur

TEXT: noemíOmS

El Festival de Cinema
de Comèdia de Peníscola
va presentar a la Fira de
Turisme de Madrid, Fitur, el
cartell de la XVI edició, que
tindrà lloc entre els dies 28
de Maig i 4 de juny.

A l'acte van assistir el
President del Patronat de
Turisme de Peníscola,
Rafael Suescun; el director
del Festival, Borja Crespo; i
l'humorista de la Patrulla
Còmica, Alfredo Díaz.

Suescun va agrair l'es
forç de totes les persones
que han fet possible que el
"Festival de Peníscola esti
ga on està" fins convertir-lo
en "un dels millors d'Espan
ya". Així mateix, va reiterar
la seva confiança en HTTV
Media, l'empresa que per
segon any consecutiu s'en
carregarà de l'organització
del Festival.

D'altra banda, el director
del certamen, va destacar
el disseny "jove, dinàmic i
actual" del cartell de la XVI

edició. El director del Festi
val de Comèdia va anun
ciar, paral'lelament, l'ober
tura de la nova web en l'a
dreça www.festivaldepenis
cola.com.

Quant a la programació
cinematogràfica, i encara
que va reconèixer que
encara és prompte per a
donar detalls, Crespo va
revelar la possibilitat de
realitzar un cicle de comè
dia mexicana, de la mateixa

manera, per a la secció de
curtmetratges l'objectiu és
la internacionalització, pel
que diversos membres de
l'organització del festival de
la Ciutat de la Mar es tro
ben aquests dies en el Fes
tival de Clermont-Ferrand,
certamen que ha estat qua
lificat com el Cannes dels
curts.

Finalment, Borja Crespo
va destacar la importància
de contar amb les noves

instal·lacions del Palau de
Congressos que es conver
tirà a partir d'aquesta edició
en la seu del festival, enca
ra que també va reconèixer
que "el repte d'aquest any
serà omplir les sales".

L'humorista Alfredo
Díaz, en el seu to de comè
dia habitual, va anunciar
que en aquesta edició la
Patrulla Còmica, integrada
per Alfredo Díaz, Flipi i
Agustín Jiménez, només
s'encarregarà d'una de les
gales, la de clausura, ja
que "l'experiència de l'any
passat ens demostra que si
fem les dos, la gent no s'a
clareix si el festival
comença, acaba o si està
en un bucle". Ja amb més
serietat Díaz va ressaltar
que l'objectiu de l'edició de
2004 és convertir a Penís
cola en el referent de la
Comèdia, en totes les
seves manifestacions.

Felicitació a la
TEXT: cPB-redacció

.Els amics japonesos de la Coral
Polifònica Benicarlanda van enviar a
Ramon París Martínez un escrit fet
amb tintes i paper especial, com a
mostra del respecte i admiració cap a
les majors tradicions japoneses. El
text, que reproduïm a continuació, es
llegeix de la part superior dreta a l'in
ferior esquerra i en sentit vertical. La
traducció la va fer Koki Hosoya a
Benicarló, el dia 31 de gener, l'escrip
tura de l'original, el qual reproduïm a
la imatge annexa, va ser realitzada
amb tinta i en paper especial, tal com
ho fan les persones amb respecte per

les majors tradicions japoneses, i diu
el següent..
" Bon any nou. Moltíssimes gràcies
pel vostre fantàstic concert del passat
any. Els vostres concerts ens van
donar una gran alegria i van desper
tar molts records. El dia 22 de desem
bre els nostres amics de Hamaoca
van vindre i ens vam reunir 26 perso
nes. Junt a les fotos hem comentat
aquells dies i els moltíssims records
meravellosos. Us desitgem un pròs
per any. estem segurs que serà un
feliç any per tots vosaltres."
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Pol-Ièmica amb el dragat del Port
TEXT: noemíOmS

Davant les queixes sorgi
des amb motiu dels clots
generats amb el dragatge
realitzat al port de Beni
carló, el regidor d'urbanis
me, José Antonio Redorat,
explicava que la mesura
era necessària per a evitar
problemes amb l'entrada
de les embarcacions de
gran calat en el port beni
carlando. Segons Redorat,
l'objectiu era fer la bocana
del port més profunda reti
rant, d'aquesta manera, la
sorra i els sediments que
han arrossegat fins la costa
les corrents marins i els
diversos temporals esde
vinguts al llarg de l'hivern.
D'altra banda, Redorat
assegurava que els treballs
realitzats a la zona perme-

tran renovar la sorra exis
tent a la platja del Morron
go, alhora que "protegir la
de futurs temporals que
puguen venir". Així doncs,
segons advertia Redorat la
sorra nova s'està dipositant
en un lloc de la platja amb
la finalitat de que es repar-

tisca a partir d'allí.

Respecte a la caleta adja
cent al Morrongo, explicava
Redorat que aquesta no
està considerada com una
platja habilitada per al bany
encara que "la gent la utilit
za per al bany".. "S'ha anat

generant i s'ha pres com
una mesura de la quantitat
de sorra que es va gene
rant per tant serveix com
dragatge i dipòsit de sorra"
comentava l'edil qui recor
dava que la platgeta està
dintre del port.

A pesar que es tracta d'uns
treballs que es preveu fina
litzen aviat, l'edil ja ha
advertit que molt aviat
s'instal·laran cartells adver
tint del perill de trobar-se
alguns clots a la platja, d'a_
questa manera, es pretén
evitar incidents. Alguns
usuaris ja havien mostrat el
seu malestar per la situació
de la platja ja que la
superfície està tova i s'en
fonsa amb facilitat.

Un v 'S salva la vida en
un incendi a i '0 i

-

TEXT: noemíoms

loan Vasile Zaha, és el
nom del jove romanès, resi
dent al número 28 del
carrer Del Riu de Benicarló,
que el dijous a la nit va res
catar a un matrimoni de 82
i 90 anys de l'incendi que
es va declarar en el seu
domicili. Segons van
comentar testimonis pre
sencials, especialment
complicat va ser el rescat
de la dona, ja que el jove,
després de mullar-se la
roba, va haver d'entrar fins
a quatre ocasions en l'habi
tatge atès que el fum que
omplia la casa impedia
localitzar a la víctima.

Tant l'anciana com el seu
espòs van resultar afectats

"

per a In a aClo e um I van
haver de ser traslladats a
l'Hospital de Vinaròs,
segons van informar fonts
del Centre d'Informació i
Coordinació d'Urgències.
El jove immigrant que va
rescatar al matrimoni esta
va sopant en la seva casa
quan va escoltar uns

soro s, encara que en un
primer moment no va veure
res estrany, si bé, poc
després, va sortir al replà
de l'escala i va observar
que per la part superior de
la porta dels seus veïns
sortia fum. Llavors, el jove
va donar un cop a la porta i
va treure a l'ancià.

Mentrestant, des de l'in_
terior del pis van començar
a escoltar-se crits, encara
que el jove va tornar a la
casa però no va poder
veure a ningú en l'interior.
Degut al fet que els crits no
cessaven, el noi es va
mullar la roba com mesura
de precaució i va entrar en
el domicili fins quatre vega
des. Després de tres
intents fallits, va poder
finalment descobrir on es
trobava l'anciana i va acon
seguir rescatar-la de les fla
mes a través de la terrassa.
Cap de les dues víctimes
van sofrir cremades en el
sinistre.
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TEXT: rodolfoserrano

pacodelcastillo

Antonio de la Haba ha
deixat de ser entrenador del
Benicarló. Així, tal com
sona. En un escrit adreçat a
no sé qui (la junta, el presi
dent, els mitjans de comuni
cació de veritat) ha presen
tat la seua irrevocable
dimissió, sembla ser que
per un problema de desavi
nences amb la directiva,
president inclòs. Increïble.
Desconcertant. Alguna de
grossa en deu haver passat
perquè aquest veterà pre
parador plegue i "abando
ne" el company de tàndem
que tantes vesprades de
goig ens ha donat en els
darrers temps. Qui ho sap,
això. Les coses, algunes
vegades -poques certa
ment- no són com semblen
i potser l'harmonia i el bon
rotllo que exhibien en públic
els dos integrants de l'equip
de direcció tècnica no era
més que una simple posada
en escena. Que no es con
fonga ningú; no estic insi
nuant falta de feeling a
nivell personal, fora del
terreny estrictament espor
tiu, perquè tant Xoco com
de la Haba són persones
assenyades que saben dife
renciar els àmbits de relació
en què es mouen. Que

quede clar.
Sembla ser, he sentit

rumors, que hi ha hagut
diversos punts de desen
contre i que el veterà trainer
no ho ha volgut resistir. Ja
no en té edat, a més, ja té
els fills criats i no té cap
necessitat de sotmetre's a
cap pressió ni té cap neces
sitat de suportar les críti
ques enverinades que li
adrecen des d'on siga
alguns analfabets futbolís
tics. Em consta que ha
hagut d'engolir molta fel
amb l'afer Perís, el fenóme
no de Torreblanca. De la
Haba se'l va dur ací con
vençut que seria el reforç
necessari per marcar gols,
però siga per la temor escè
nica (la tribuna del Munici
pal de la Carxofa impressio
na els jugadors d'aquestes
categories), siga per la
manca de continuïtat (al
Benicarló sempre estem
d'urgències, no podem per
dre el temps i la paciència)
o siga perquè no es va aca
bar d'integrar al grup, Peris
va resultar ser un bluf. I hi
ha hagut qui ha fet culpable
de tot el seu valedor. També
sé de l'esforç que li suposa
va a Antonio haver d'aguan
tar les males maneres d'al
gun dels seus deixebles;
pobre home, no sabia enca
ra que hi ha joves que quan
els parles miren cap a un

altre costat o que es qües
tionen amb un alegre des
parpajo que frega la poca
urbanitat moltes coses que
es donen per suposades. I
l'arribada de Gus i els pro
blemes que hom comenta
que ha provocat al vestidor.
I, suposo, que la línia tova
del president amb alguns
elements de la plantilla. O a
saber.

El cas és que no sé a qui
li podem explicar que un
entrenador deixa l'equip
després de guanyar dos
partits seguits per tres a
zero, a dos punts de l'as
cens i a tres del líder i amb
la perspectiva de dos partits
seguits a casa. Només puc
vore una certa similitud amb
el cas d'Antic, que va ser
destituït del Màdrid quan el
seu conjunt estava al cap
davant de la classificació.

De tota manera, segur
que no passaran molts de
dies que puga mantindre
una conversa en profunditat
amb el dimitit entrenador.
Quan tinga més coneixe
ment de causa hi abundaré

. en el tema. Però de
moment, hom es pot fer
unes quantes preguntes
sobre el futur immediat de la
banqueta del Benicarló.
Acabarà Xoco la temporada
com a president-entrenador
? Potser algun preparador
sense· equip que darrera-

ment presencia els partits
del CDB es farà cap avant?
Es buscarà Xoco un home
de palla per continuar ell
manant ? Ja ho vorem, ja
ho vorem prompte.

En la darrera jornada el
Benicarló es va imposar
amb autoritat (segons asse
guren les pseudocròniques
de la premsa provincial) al
camp del Vilafranca per un
contundent O a 3. Els tres
gols els va materialitzar el
cèlebre Carlos Luengo que,
en dos partits, ha aconse
guit d'encertar la friolera de
quatre dianes, quatre. Amb
el que diuen que els costa
aquest xicot als empresaris
que diuen que l'han pagat ja
pot marcar bona cosa de
vegades, ja.

Diumenge vinent juga
rem a casa contra el
Benicàssim B. No m'imagi
no el partit sense l'hiperbòlic
patiment d'Antonio de la
Haba: "Vamo, mushasho, a
por ello. Vengaaa, salimo...
Pero arbitro, por Dio, cómo
puede pita éso, hombre,
hombre...". No serà el
mateix, de segur.
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TEXT: cabaixmaestrat

El diumenge 1 de febrer
va tindre lloc a Castelló el
Campionat autonòmic de
Cross amb la participació
més de 1000 atletes. El
Club Atletisme Baix Maes
trat fou present amb una
bona representació d'atle
tes de totes les categories.
Destacarem de tots els
nostres participants a Anto
nio Castro que va entrar en
2n lloc en categoria Juv-

Mas. amb una bona carre
ra, sempre en les primeres
posicions i que li permet el
participar en el Campionat
d'Espanya de Cross que
tindrà lloc el proper 29-2-04
a Santiago de Compostela.
En categoria Aie-Mas.
Francisco Ferrer acabà
també en 2n. lloc i Jessica
Lores en Aie-Fem. va fer
3er. lloc . De la prova des
tacarem l'alt nivell d'alguns
dels participants al ser
prova internacional mascu
lina.

El mateix dia però a
València es va fer la XXIV
Marató popular de València
amb la participació de tres
atletes del club dels 1.887
que van arribar a meta. Cal
destacar la cursa de Fran
cisco Remolina que amb
una marca de 3:54:21
aconsegueix fer MP i
entrant en el lloc 135è de la
general. Julio Sanchez
amb una marca 3:14:41 va
entrar en el lloc 479è.

El eN Benicarló destaca a l'lntercomarcal
TEXT: cnbenicarló

Passat dissabte 31 de
gener de 2004 es va cele
brar a la piscina de Bancai
xa de Vinaròs la quarta
prova de la X Lliga interco
marcal de natació. Aquesta
quarta prova (de les sis que
componen la lliga) va ser
solament per als nedadors i
nedadores més menuts,
prebenjamins i escola, s'a
plegaren nedadors nascuts
des de l'any 94 fins a l'any
99 els més menuts. Tots
ells nedaren la prova de 50
metres lliures i després un
relleu de 4x25 metres lliu
res.
Les graderies presentaven
un aspecte magnífic, tot i

que el volum de nedadors
participans era inferior al
d'altres ocasions. El Club
Natació Benicarló va acudir
amb un total de 44 neda
dors, dels quals vint-i-cin
eren xiquets i la resta
xiquetes. Els resultats
obtinguts pels nedadors/es
del Club Natació Benicarló
han estat:

Femení
2a Fiorella Chiappe 50" 26
Sa Nerea Sorando 58" 93
6a Mar Senén l' 02" 28
7a Lara Fernandez l' 09"
07
8a Ainara Rolindez l' 10"
44
9a Leticia García l' 15" 97
Masculí
1r Albert Astor 40" 77

2n Ferran Marza 43" 00
4t Marc Avila 46" 73
7éJoan F. Barrachina 47"
40
8é Marc Calduch 48" 16
9é Adrian Adell 48" 50
Les carreres de relleus
foren molt emocionants i el
nostre Club aconsegui rea
litzar cinc equips femenís i
sis masculins, quedant pri
mers a les dues categories.

Pel que fa referència a la
classificació per punts,
després de la quarta jorna
da el Club Natació Beni
carló augmenta la seua
diferència al cap davant,
seguit pel Club Natació
Vinaròs i la tanca el Club
Natació Amposta.

La Federació Espanyola de
Natació, després de rebre
els resultats de totes les lli
gues provincials, fa pública
la relació de nedadors/es i
els temps que han aconse-

guit, ordenats de menor
temps a major.

Les últimes publicades
han estat les de la segona
jornada, en aquestes la
nedadora del nostre Club

Susana del Olmo Cerdà ha
realitzat la millor marca
d'Espanya a la prova dels
100 metres lliures per a les
nedadores nascudes l'any
1993.

Des d'aquestes línies la
volem felicitar públicament i
fer extensiva aquesta ale
gria a tota la nostra ciutat.
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